



គុណសម្បត្តិនៃមហាបុរសជាតិ

សេរីការ

មហាបុរសជាតិជាច្រើន លោកបានបូជាជីវិតលោកសំរាប់ជាតិ
របស់លោក ក្នុងការតស៊ូ ជួនតាមកម្លាំងកាយ ជួនតាមបញ្ញា
តែកម្លាំងទាំងពីរនេះ លោកប្រើវា នៅក្នុងគុណធម៌ជានិច្ច។
គុណសម្បត្តិរបស់លោក គឺ លោក មានជំនឿ និង សត្យ ទៅលើ
កុសលដែលជាមតិពល នៃសេចក្តីក្លាហានរបស់លោក។ ទោះបី
លោកខ្វះកម្លាំងកាយ ខ្វះមធ្យោបាយជាសម្ភារៈក្តី តែលោក ប្រើ
បញ្ញាប្រឈមុខឥតតក់ស្លុត តទល់នឹងអំពើហិង្សាក្បត់ជាតិ
ដែលជាអំពើចង្រៃបំផ្លាញជាតិ។ មហាបុរសជាតិ មិនដែលភូត
កុហកប្រជាពលរដ្ឋ ដើម្បី បោយយកប្រយោជន៍ ហេតុនេះឯង
បានជា លោកច្រើនជា បុគ្គលគ្មានសម្បត្តិ ហើយមិនមែនជា
ពាណិជ្ជកិច្ចតែរកចំណេញ ព្រោះបេះដូង នៃសកម្មភាពរបស់
លោក គឺការសង្គ្រោះជាតិ និងអ្នកទន់ខ្សោយ ដែលលោក ទុក
សកម្មភាពនេះជា ធម៌ នៃនរជន ត្បិតមនុស្សលោក មាន
លក្ខណសម្បត្តិ របស់រូបធាតុពីរយ៉ាងសំខាន់ គឺ៖ ខ្លួនជាម្ចាស់
នៃខ្លួនឯង និង មេត្តាធម៌ចំពោះអ្នកដទៃ។ មហាបុរសជាតិ
តែងតែ ផលិត នូវកិត្តិយស និង សក្តតេជ (bravoure) ជាអ្នក
ស្នេហាជាតិ ហ៊ានស្លាប់ដើម្បី ប្រជាជាតិ។ ក្នុងសកម្មភាព នៃ
ការពារជាតិ ត្រូវមានកម្លាំងកាយពិត តែកម្លាំងនេះ ត្រូវ
ដឹកនាំដោយកម្លាំងចិត្តប្រកបដោយគុណធម៌។ កម្លាំងចិត្ត

នេះឯង ដែលនាំអោយអ្នកស្នេហាជាតិ មិនដែលមាន គំនិត ចុះចាញ់នៅចំពោះមុខ សត្រូវជាតិ រត់គេចខ្លួន ស្វែងរកសុខ ផ្ទាល់ខ្លួន។ ភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់នេះឯង ដែលជា តម្លៃសម្បត្តិ (valeur commune) នៃមហាបុរសជាតិ៖ ស្លាប់ដើម្បីបម្រើជាតិ ប្រសើរជាង រស់ សំរាប់ បំផ្លាញជាតិ ឬ ជាមនុស្សកំសាក។ មរណភាព លោក កែម ឡី ជា វិជ្ជាឈុត រុទ្ធិ សុទ្ធជាគំរូ នៃគុណសម្បត្តិ នៃ មហាបុរសជាតិ ក្នុងចំណោម នៃមហាបុរសជាតិ មាននៅក្នុង ប្រវត្តិសាស្ត្រជាតិខ្មែរយើង សំរាប់កូនខ្មែរ នាបច្ចុប្បន្នកាលនេះ និងជំនាន់ក្រោយ។ ខ្មែរយើង ត្រូវមានសតិសម្បជញ្ញៈថា នៅ មាន អ្នកស្នេហាជាតិនឹងស្លាប់ សំរាប់ការពារជាតិនៅថ្ងៃមុខជា ពុំខាន នៅក្នុងបរិបទស្រុកខ្មែរសព្វថ្ងៃនេះ។ ពលិកម្មនេះជា តម្លៃ នៃការតស៊ូរបស់កូនខ្មែរ ដើម្បីឯករាជ្យជាតិ សេរីភាព និង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យសេរី។ ខ្មែរយើង ត្រូវឈប់មាន ទុក្ខស្តាយក្រោយ ព្រោះចេះតែនាំគ្នាអង្គុយស្រកោក (en vain) ចាំព្រះបាទ ធម្មិក មកជួយជាតិ អស់ច្រើនសតវត្សរ៍ចមកហើយ។ មហា បុរសខ្មែរ លោកសុខចិត្តស្លាប់ ដើម្បីទៅបើកទ្វារការតស៊ូជាតិ ដូច្នោះខ្មែរយើង កុំនាំគ្នាឈរអោបដៃនៅមាត់ទ្វារមើល ដំណើរ រហ័ស នៃការទ្រុឌទ្រោមជាតិខ្លួន ព្រោះបើជាតិស្លាប់ ជាតិសាស ន៍ខ្មែរយើង ក៏នឹងរលាយនោះដែរ។ កុំនាំគ្នាយល់ឃើញថារបប ហ៊ុន សែន គ្រាន់បើជាង របប ប៉ុល ពត ហើយ កុំនាំគ្នាច្រឡំ ថា សន្តិភាពសព្វថ្ងៃ ជា សន្តិភាព សំរាប់ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ព្រោះ យល់បែបនេះ គឺខ្មែរយើងច្បាស់រស់ជាខ្ញុំ នៃជនអាណានិគម យួនជានិច្ច។ រកសុខ សំរាប់តែអាត្មា សំរាប់តែគ្រួសារ ជាសភាវ

